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PROTOKÓŁ Nr XLV/2023 

SESJI  RADY GMINY  BOĆKI 

z dnia 28 grudnia 2023 roku 

 

odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury w Boćkach przy ul. Dubieńskiej 11, pod 

przewodnictwem Pani Małgorzaty Jóźwiak Przewodniczącego Rady Gminy. 

Obrady rozpoczęto o godz. 10o1, a zakończono o godz. 1227. 

Stan Rady   - 15  

Obecnych    - 14 

Radni obecni na Sesji:          

1. Jurkowicz Marta   8. Lipiński Zbigniew  

2. Skomorowski Marek   9. Jóźwiak Małgorzata 

3. Chmur Eugeniusz              10. Wierciński Wojciech 

4. Koptewicz Walentyna             11. Matwiejuk Jarosław 

5. Król Adam                12. Zalewska Katarzyna 

  6. Piotrowska Krystyna                         13. Zawadzki Piotr                              

  7. Jakimiuk Anatol   14. Wiercińska Iwona  

 

Nieobecni: Zambrowski Paweł 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Dorota Kędra - Ptaszyńska, Wójt Gminy 

2. Korycki Walenty, Sekretarz Gminy 

3. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

4. Izabela Busłowicz, Kierownik GOPS w Boćkach 

5. Mateusz Sacharzewski, Dyrektor GOK w Boćkach 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Boćki Pani Małgorzata Jóźwiak przystąpiła do otwarcia 

obrad Sesji. Powiedziała, że na stan radnych 15, w obradach uczestniczy 14 radnych, obrady są 

prawomocne. Poinformowała, że obrady są nagrywane i odczytała informację następującej 

treści: „Uprzejmie informuję, że obrady Rady Gminy Boćki są rejestrowane za pomocą 

urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Uczestnicząc w Sesji Rady Gminy wyrażacie Państwo 

zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w myśl art. 6 ust. 1 lit. A 

oraz art. 9 ust. 2 lit. E rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 w 

sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie 

swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne 

rozporządzenie o ochronie danych) z dnia 27 kwietnia 2016 roku – tzw. RODO.” 

 

Link do Transmisji obrad Sesji Rady Gminy Boćki na stronie internetowej 

https://www.youtube.com/watch?v=sED1hKTlrdQ 

http://bip.ug.bocki.wrotapodlasia.pl/rad_gmi/transmisje_obrad_rady_gminy_boki/ 

https://www.youtube.com/watch?v=sED1hKTlrdQ
http://bip.ug.bocki.wrotapodlasia.pl/rad_gmi/transmisje_obrad_rady_gminy_boki/
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Następnie Przewodnicząca powitała radnych, sołtysów, mieszkańców, pracowników gminy i 

inne osoby biorące udział w Sesji. Poinformowała, że radni chcąc zabrać głos muszą podejść 

do mównicy, do mikrofonu.  

Przewodnicząca nadmieniła również, że porządek obrad radni otrzymali. Zapytała czy są jakieś 

uwagi. Uwag nie zgłoszono, więc Pani Małgorzata Jóźwiak przeprowadziła głosowanie nad 

przyjęciem porządku obrad sesji. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem porządku obrad oddano 14 głosów, 

przeciw 0 głosów, wstrzymało się 0 głosów.  

1. Otwarcie XLV Sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad, 

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad, 

3. Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji Rady Gminy, 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023, 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Boćki 

na lata 2024-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024-2029, 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2024, 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na 

świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku 

celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Gminy na 2024 

r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na 

ławników do Sądu Rejonowego w Bielsku Podlaskim na kadencję 2024-2027 w wyborach 

uzupełniających  

11. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

12. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał i działalności w okresie międzysesyjnym, 

13. Interpelacje i zapytania radnych, 

14. Sprawy różne, wolne wnioski, 

15. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad pkt. 3 Przewodnicząca nadmieniła, że protokół z XLIV sesji był wyłożony na 7 dni przed 

sesją, do dnia dzisiejszego uwag nikt nie zgłosił. Przewodnicząca poddała pod głosowanie 

przyjęcie protokołu obrad z XLIV Sesji Rady Gminy. 

 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem protokołu obrad oddano 13 głosów 

przeciw 0 głosów, wstrzymało się 1 głos. 
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Imienne głosowanie radnych Nr 2 za przyjęciem protokołu obrad XLIV sesji, stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały. Poinformowała, że ogólna kwota budżetu 

nie ulega zmianie, są to tylko przesunięcia pomiędzy rozdziałami klasyfikacji budżetowej. 

Radni pytań nie zgłosili. Następnie Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie nad projektem 

uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem projektu uchwały oddano 14 głosów 

przeciw 0 głosów, wstrzymało się 0 głosów. 

 

Imienne głosowanie radnych Nr 3 za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na rok 2023, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023– podjęta jednogłośnie. 

Ad pkt. 5 i 6 Pani Małgorzata Jóźwiak odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku na temat projektu WPF zaś opinię RIO w sprawie projektu budżetu gminy na 2024 

rok odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy. Następnie Przewodniczący Komisji Finansów 

i Rozwoju Gospodarczego odczytał opinię komisji w sprawie budżetu gminy na 2024 rok. 

Następnie głos zabrała Wójt Gminy przedstawiając projekt budżetu gminy na 2024 rok. 

Omówiła wszystkie planowane inwestycje, ile będzie wynosił wkład gminy w omawiane 

inwestycje, jaka będzie wysokość dotacji oraz jak będą kształtowały się wydatki w ramach 

funduszu sołeckiego. Mówiła, że na remont drogi powiatowej Jakubowskie - Skalimowo będzie 

zaciągnięty kredyt  albo obligacje. Dodała, że planowany na 2024 rok budżet jest dużym 

budżetem i prosiła o jego uchwalenie.  

Radna Krystyna Piotrowska zapytała czy uwagi zgłoszone przez RIO dotyczące projektu 

budżetu na 2024 rok zostały poprawione. Pani Wójt odpowiedziała, że uwagi zostały 

poprawione i całość została przedstawiona radnym na posiedzeniu komisji. Pani Skarbnik 

wyjaśniła, że omówiła projekt szczegółowo na komisji, podając do wiadomości poprawki 

zgłoszone przez RIO.  

Po wyczerpaniu pytań Pani Małgorzata Jóźwiak przeszła do głosowania nad projektem WPF. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem uchwały oddano 12 głosów, przeciw 0 

głosów, wstrzymało się 2 głosy. 

 

Imienne głosowanie radnych nr 4 za podjęciem Uchwały Rady Gminy Boćki w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Boćki na lata 2024-2027 wraz z 

prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024-2029 stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

Uchwała Rady Gminy Boćki w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Boćki na lata 2024-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 

2024-2029 – podjęta większością głosów. 
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Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Boćki przeprowadziła głosowanie w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy na 2024 rok. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem uchwały oddano 12 głosów, przeciw 0 

głosów, wstrzymało się 2 głosy. 

 

Imienne głosowanie radnych nr 5 za podjęciem Uchwały Rady Gminy Boćki w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Boćki na rok 2024 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uchwała Rady Gminy Boćki w sprawie uchwalenia budżetu gminy Boćki na rok 2024 – 

podjęta większością głosów. 

Ad pkt. 7 i 8 Pani Izabela Busłowicz omówiła dwa projekty uchwał. Poinformowała, że na 

poprzedniej sesji zostały podjęte takie same uchwały jednak nadzór Wojewody Podlaskiego 

zakwestionował w obu uchwałach zapis mówiący o wejściu w życie tych uchwał. W 

dzisiejszych uchwałach dokonujemy zmiany zapisów paragrafu 4 w dwóch poprzednich 

uchwałach. Radni pytań nie zadali więc Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła 

głosowanie nad projektem uchwały z punktu 7 obrad sesji.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem projektu uchwały oddano 14 głosów 

przeciw 0 głosów, wstrzymało się 0 głosów. 

 

Imienne głosowanie radnych Nr 6 za przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028, stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Uchwała zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na 

świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 – podjęta jednogłośnie. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Boćki przeprowadziła głosowanie nad projektem 

uchwały z punktu 8 obrad sesji. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem projektu uchwały oddano 14 głosów 

przeciw 0 głosów, wstrzymało się 0 głosów. 

 

Imienne głosowanie radnych Nr 7 za przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z 

pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób i 

rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku 
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celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 – podjęta jednogłośnie. 

Ad pkt. 9 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że tematyka tego punktu była 

omawiana na komisjach i przeszła do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem uchwały oddano 14 głosów, przeciw 0 

głosów, wstrzymało się 0 głosów. 

 

Imienne głosowanie radnych nr 8 za podjęciem Uchwały Rady Gminy Boćki w sprawie 

przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Boćki na 2024 r. stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

Uchwała Rady Gminy Boćki w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy 

Boćki na 2024 r.– podjęta jednogłośnie. 

Ad pkt. 10 Sekretarz Gminy omówił projekt uchwały. Poinformował, że musi zostać powołana 

komisja, która zweryfikuje dokumenty kandydatów na ławników a następnie zarekomenduje 

radzie gminy osoby które spełniły wymagania. Odczytał proponowany skład komisji. Radni 

uwag nie zgłosili zatem Pani Małgorzata Jóźwiak przeprowadziła głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem uchwały oddano 14 głosów, przeciw 0 

głosów, wstrzymało się 0 głosów. 

 

Imienne głosowanie radnych nr 9 za podjęciem Uchwały Rady Gminy Boćki w sprawie 

powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników do Sądu 

Rejonowego w Bielsku Podlaskim na kadencję 2024-2027 w wyborach uzupełniających, 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Uchwała Rady Gminy Boćki w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania 

kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Bielsku Podlaskim na kadencję 2024-

2027 w wyborach uzupełniających – podjęta jednogłośnie. 

Ad pkt. 11 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że tematyka tego punktu była 

omawiana na komisjach i przeszła do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem uchwały oddano 14 głosów, przeciw 0 

głosów, wstrzymało się 0 głosów. 

 

Imienne głosowanie radnych nr 10 za podjęciem Uchwały Rady Gminy Boćki w sprawie 

pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu. 

Uchwała Rady Gminy Boćki w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi – podjęta jednogłośnie. 

Ad pkt. 12 Głos zabrała Pani Wójt przedstawiając działalność w okresie międzysesyjnym: 

rozstrzygnięto przetarg na odbiór odpadów komunalnych, podpisano akt notarialny związany z 
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przeniesieniem własności działki za świetlicą w Wygonowie i mieszkańcy wzięli się za 

uporządkowanie działki w celu jej dalszego wykorzystania na cele rekreacyjne, podpisano 

umowy dotacyjne z proboszczami parafii katolickiej i prawosławnej w Boćkach, podpisano akt 

notarialny na służebność drogi we wsi Wiercień, Wójt Gminy uczestniczyła w zgromadzeniu 

Związku Gmin Regionu Puszczy Białowieskiej, rozstrzygnięto przetarg na dostosowanie 

poddasza w budynku GOK. Wójt dodała, że zgłosiło się 8 wykonawców, różnica kwotowa 

pomiędzy najtańszą ofertą a najdroższą była bardzo duża, a czas na wykonanie inwestycji 

krótki. Po konsultacjach z pracownikami ministerstwa zdecydowaliśmy się na niewyłanianie 

wykonawcy. Pani Wójt zaprosiła wszystkich radnych, sołtysów i mieszkańców na konsultacje 

Strategii Południowo – Wschodniego Podlasia. Dodała, że jest to dokument strategiczny, który 

pozwoli nam w przyszłej perspektywie finansowej aplikować o środki finansowe na różnego 

rodzaju przedsięwzięcia. Powiedziała, że dokument jest dostępny na stronie internetowej, w 

sekretariacie urzędu. Prosiła o wnoszenie wszelkich uwag do strategii.  

Ad pkt. 13 Głos zabrał radny Adam Król prosząc aby Wójt odniosła się do sprawy z poprzedniej 

sesji czyli zapisów w decyzji środowiskowej dotyczących wagi i budynku na wysypisku śmieci 

w Boćkach. Następnie prosił żeby przedstawić mieszkańcom co będzie robione w Boćkach w 

ramach zagospodarowania przestrzeni publicznej. Mówił, że na przyszły rok w budżecie na 

kulturę mamy przeznaczone 480 tys. zł a trochę po macoszemu jest traktowany sport. Prosił 

żeby na rozwój sportu było chociaż 50 tys. zł. Pytał czy można zobaczyć wniosek na 

termomodernizację szkoły w Andryjankach, co zostało w nim ujęte i dlaczego wniosek nie 

przeszedł.  

Następnie głos zabrał radny Wojciech Wierciński pytając na jakim etapie jest remont drogi od 

Wiercienia do drogi powiatowej Boćki – Starowieś. Powiedział, że na poprzednich komisjach 

były na ten temat rozmowy i Wójt twierdziła, że wykonawca nie wywiązuje się z postanowień 

umowy i są podstawy do jej zerwania. Radny zauważył, że konsultował z prawnikiem czy jest 

taka możliwość jednak okazało się, że zerwanie umowy może grozić utratą promesy na ponad 

6 mln zł. Pytał, czy chęć zerwania umowy podyktowana jest nieznajomością przepisów czy tez 

jest to działanie specjalne. Radny pytał także czy Wójt planuje uruchomienie Centrum Produktu 

Lokalnego to byłaby szansa dla zainteresowanych rolników. Zauważył, że ze strony Wójta nie 

ma chęci na współpracę. Pytał czy nie grozi nam z tego powodu utrata dotacji skoro CPL nie 

został uruchomiony. Następnie mówił, że w przyszłym roku będzie realizowane bardzo dużo 

inwestycji. Dodał, że przykro że większość w ostatnim roku ze względu na opieszałość. 

Następnie pytał dlaczego Wójt wbrew opinii rady złożyła wniosek na powstanie kompostowni, 

tych pieniędzy nie dostaliśmy ale można było złożyć wniosek na inne tego typu działania np. 

na granty dla mieszkańców, na budowę przydomowych oczyszczalni.  

Głos zabrał Wójt Gminy odpowiadając na zadane pytania. Mówiła, że termin na przedstawienie 

dokumentacji projektowej na drogę Wiercień do drogi Boćki – Starowieś upływa 18 stycznia 

2024 roku. Powiedziała, że ze strony urzędu w pełni monitorujemy działania wykonawcy i 

trzymamy rękę na pulsie. Dodała, że wszystkim zależy na tym żeby ta inwestycja powstała i 

nie ma w tym żadnych działań specjalnych a urząd gminy robi wszystko żeby pomóc 

wykonawcy w powstaniu tej inwestycji, w której są ujęte także ul. Grunwaldzka i ul. Polna. 

Mówiła, że GOK podejmował inicjatywy współpracy z lokalnymi producentami jednak bez 
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skutku. Dodała, że również prowadziła rozmowy z rolnikami i jeden z nich odpowiedział, że 

on faktycznie sprzedaje swoje produkty w Boćkach na rynku ale nie chce się zobowiązywać, 

że on w danym dniu musi. Powiedziała, że o ile projekty budowlane są realizowane długo i 

można mówić przy nich o opieszałości to jednak projekty drogowe nie stoją. A trwa to tak 

długo ponieważ wszystko jest w konwencji zaprojektuj i wybuduj. Wójt mówiła o 

kompostowni. Dodała, że gmina nie otrzymała na ten cel dofinansowania i z perspektywy czasu 

może radni mieli rację, że trzeba było złożyć wniosek na coś innego. Radna Krystyna 

Piotrowska zauważyła, że rada nie chciała tej inwestycji a Wójt sama złożyła wniosek wbrew 

radzie i trzeba ponieść konsekwencje i przyznać się do porażki. Następnie Pani Wójt 

odpowiedziała na pytania radnego Adama Króla. Mówiła, że w decyzji środowiskowej wydanej 

w 2013 roku w sprawie wysypiska śmieci w Boćkach pojawiła się omyłka pisarska, nic takiego 

jak waga i budynek nie było nigdy na wysypisku w Boćkach. Powiedziała, że wniosek na 

termomodernizację szkoły w Andryjankach jest do wglądu w gminie, a nie przeszedł ponieważ 

były pewne pułapy środków i niestety chciano dać wszystkim gminom po równo i nie starczyło 

na wszystkie złożone wnioski. Dodała, że na pewno na to że nie otrzymaliśmy na szkołę nie 

wpłynęła wadliwość wniosku. Mówiła także żeby radni zastanowili się czy w przyszłym roku 

zwiększyć dotację na rozwój sportu w gminie. Poinformowała, że na ogłoszenie kolejnego 

przetargu na zagospodarowanie przestrzeni publicznej w Boćkach mamy czas do lipca, 

ponieważ do pierwszego nie przystąpił żaden wykonawca prawdopodobnie ze względu na 

uzgodnienia z Wodami Polskimi. Wójt mówiła co ma być zawarte w koncepcji zaprojektuj i 

wybuduj: m.in. rekultywacja parków i zagospodarowanie terenów po obu stronach mostu w 

Boćkach, mini bulwary, miejsca do wędkowania, altana z miejscem na ognisko.  

Następnie głos zabrała Pani Krystyna Piotrowska pytając czy będzie dokończone Muzeum 

Sapiehów w kościele w Boćkach? Mówiła, że mieszkańcy wsi na wschodzie gminy proszą aby 

przywrócić na ich trasie linię autobusową. Dodała, że spotyka mieszkańców, którzy mówią, że 

obecna wójt musiała wyprowadzić gminę z długów po poprzednim wójcie. Zauważyła, że tego 

długu nie było tak dużo bo zaledwie 3 mln zł i ostatnią ratę obligacji spłacimy w 2024 roku.  

Prosiła również żeby zając się remontem świetlicy w Sasinach. Zauważyła, że mieszkańcy 

zwracają fundusz sołecki do gminy a świetlica jak był zaczęty remont 6 lat temu tak dalej jest 

to samo. Po co dawać pieniądze z GOK-u na dokończenie jak fundusz mieszkańcy oddają. 

Prosiła o wyjaśnienie tej sprawy i jej ostateczne zakończenie. Wójt Zabrała głos mówiąc, że 

jeżeli chodzi o muzeum w kościele wykonawca nie zgłasza się do usunięcia usterek ale proszę 

dać jeszcze trochę czasu a wykonawca zostanie zobligowany w odpowiedni sposób. Wyjaśniła, 

że obligacje zostały zaciągnięte w 2013 roku na inwestycje i my w tej mijającej kadencji je 

spłacamy a ostatnia rata zostanie spłacona w 2024 roku. Radna Krystyna Piotrowska 

powiedziała, że te obligacje nie rzutowały na inwestycje gminne bo 500 tys. zł rocznie dla 

gminy to żadna kwota. Pani Wójt potwierdziła słowa radnej. Dodała, że wniosek mieszkańców 

Śnieżek wraz z podpisami został przekazany z mojej inicjatywy do PKS Siemiatycze jednak 

podjęto decyzje o nie wznawianiu linii na tym odcinku, ponieważ jest nierentowna wg spółki. 

Radny Adam Król powrócił do tematu wagi na wysypisku śmieci w Boćkach i powiedział, że 

on nie pojmuje jak ktoś na zasadzie kopiuj wklej mógł wydać decyzję środowiskową. Następnie 

mówił o tym, że wójt na komisjach twierdziła że zerwie umowę z wykonawcą nie znając treści 

umowy. Dodał,, że żeby nie radny Wojciech mogłoby być tak, że gmina straciłaby pieniądze i 
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jeszcze musiałaby zapłacić karę. Według radnego Wojciech Wierciński uchronił nas przed 

kolejną karą, którą byśmy zapłacili. Głos zabrała Wójt mówiąc, że decyzja środowiskowa była 

wydana w 2013 roku i ona tej decyzji nie podpisywała, więc proszę pytać ówczesnego wójta 

dlaczego ją podpisał. Następnie mówiła o tym, że jeżeli na komisjach rozmawiamy na jakieś 

tematy, radzimy i ja pod wpływem emocji mogłam powiedzieć, że nie ma kontaktu z 

wykonawcą drogi, nie odbiera telefonów, zerwę z nim umowę to nie znaczy że tak zrobię. 

Dodała żeby nie stawiać Wójta w złym świetle bo inwestycja jest pilnowana a wykonawca nie 

zachowuje się tak jak należy.  

Ad pkt. 14 Głos zabrał Pan Wojciech Wierciński mówiąc, że nie zgadza się z Panią Wójt 

ponieważ inwestycje w naszej gminie realizuje się w z opóźnieniem nie tak jak to jest w innych 

samorządach. Jako przykład podał poddasze GOK, gdzie przetarg ogłoszono w połowie grudnia 

a do końca roku trzeba było wykorzystać 200 tys. zł. Innym przykładem jest termomodernizacja 

szkoły w Boćkach oraz rewitalizacja centrum Bociek. Mówił także o drodze Wiercień do drogi 

Boćki – Starowieś, że Wójt na temat tej drogi rozmawiała także z innym wykonawcą. Następnie 

powiedział, że Wójt rozpowszechnia na jego temat pomówienia jakoby finansowała jego 

kampanie wyborczą jakaś firma wiatrakowa, która ma dzięki temu wyeliminować tę drugą 

firmę wiatrakową. Dodał, że to nie prawda, a jeżeli zabierał głos na komisjach i pytał o tę druga 

firmę to tylko i wyłącznie w trosce o dobro rolników. Pani Wójt odpowiedziała, że od niej nic 

takiego nie wyszło ale dotarło coś innego, że stara firma wiatrakowa czeka razem z Panem 

Wojciechem Wiercińskim na zmianę wójta bo obecny wójt nie chce współpracować, ale po 

wyborach będzie nowy wójt, który umożliwi im tę współpracę. Następnie mówiła o przetargu 

na GOK i o tym że umowa z ministerstwem przyszła w październiku i myśleliśmy że uda się ją 

aneksować. Jednak nie było takiej możliwości. Mówiła także o przetargu na termomodernizację 

szkoły w Boćkach. Dodała, że wykonawca złożył wniosek o waloryzacje kwot. Na temat 

dokończenia remontu świetlicy w Sasinach odpowiedziała, że nie jest ona taka tragiczna. Mamy 

jeszcze trochę nieodremontowanych świetlic i pomału będziemy je robić czy to sposobem 

gospodarczym czy przez wyłonienie wykonawcy. Głos zabrał Adam Król mówiąc, że był na 

konferencji z udziałem europosła Krzysztofa Jurgiela, który mówił, że będą do pozyskania 

pieniądze na rozwój nowych miejsc pracy. Dodał, że przez 5 lat kadencji w tej gminie nie 

zmieniło się nic pod względem utworzenia nowych miejsc pracy. Życzył, żeby wybrano 

nowego wójta, który zrobi coś w tym zakresie. Pan Marek Skomorowski powiedział, że nie jest 

prawdą iż przez 5 lat nic się nie zrobiło w tej gminie np. GOK, szkoła, drogi. Pamiętamy jakie 

kiedyś były Boćki a jak wyglądają dzisiaj. Dodał, że schody na przystanku w Boćkach należy 

się zmobilizować i wyremontować do końca kadencji. Pan Adam Król odpowiedział radnemu, 

że z nowego GOK czy nowego przystanku miejsc pracy nie będzie. Dodał, że trzeba mieć 

pomysł, trzeba działać żeby do gminy ściągnąć inwestorów żeby tutaj powstały nowe miejsca 

pracy. Trzeba wykupić grunty od rolników żeby było gdzie inwestować. Pani Małgorzata 

Jóźwiak powiedziała, że nie każdy rolnik sprzeda swoje grunty. Rozpoczęła się dyskusja. 

Następnie głos zabrał Pan Waldemar Rynans mówiąc, że na poprzedniej sesji mówił że słyszał 

o nieścisłościach w muzeum w kościele a wójt zaprzeczyła. Dzisiaj natomiast powiedziała, że 

są niedomówienia z wykonawcą. Powiedział, że umowy z duchownymi zostały podpisane ale 

nikt nie wie co ma być robione w świątyniach. Następnie powrócił do tematu dotyczącego 

koszenia prywatnej łąki przez ciągnik gminny. Stwierdził, że sprawdził wszystko i wójt nie wie 
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chyba na której łące była koszona trawa. Mówił także o remoncie poddasza w GOK. Twierdził, 

że radni pytali ile kosztował projekt ale nie uzyskali odpowiedzi. Mówił, że widział poddasze 

i dziwi się, że tam jest tyle słupów nastawianych. Pytał czy radni wiedzieli na co się zgadzają. 

Mówił, że wójt jeździ na spotkania i zebrania ale nie informuje radnych czego one dotyczyły 

jakie podjęto działania. Pytał o SIM. Pytał także po co konsultacje nad strategia południowo-

wschodniego Podlasia skoro już dawno wiadomo, że te trzy powiaty chcą pracować nad 

zagospodarowaniem odpadów komunalnych. Mówił także, że budżet gminy na przyszły rok 

jest tak napisany że trudno czegoś się z niego dowiedzieć. Wypunktował, że wysypiskiem 

administruje PUK Hajnówka a gmina ma na nim zakładać monitoring za 12 tys. zł. Później 

mówił, że za późno przystąpiono do realizacji inwestycji na poddaszu GOK. A następnie 

dodatkowych kosztach przy termomodernizacji szkoły w Boćkach. Glos zabrała Pani Wójt 

odnosząc się do uwag Pana Waldemara Rynansa. Zapraszała mieszkańców do konsultacji 

strategii, która ma szerokie cele. Następnie powiedziała co ma być realizowane z dotacji w 

kościołach katolickim i prawosławnym.  

Głos zabrał Pan Mateusz Sacharzewski mówiąc, że nie życzy sobie obraźliwych komentarzy 

na publicznym profilu Gminnego Ośrodka Kultury w Boćkach oraz podziękował 

współpracownikom za prace w mijającym roku oraz złożył życzenia na nadchodzący nowy rok. 

Dodał, że wszyscy powinni pamiętać wychodząc na mównicę, że internet nie zapomina. Głos 

zabrał pan Adam Król powracając do tematu nienależytej opieki pracownika GOK nad dziećmi 

prowadzonymi przez niego na zajęcia pozalekcyjne ze szkoły do GOK. PAN Mateusz 

Sacharzewski odpowiedział, że zajęcia od przyszłego roku będą inaczej zorganizowane w 

podziale na grupy.  

Za współprace w mijającym roku podziękowali Dyrektorowi GOK Sołtys wsi Wygonowo oraz 

Sołtys wsi Sielc. 

Głos zabrał Pan Waldemar Bujno Sołtys wsi Piotrowo-Krzywokoły. Pytał, czy to nie było 

przekroczenie prawa jak 3,5 mln zł obligacji było wzięte na infrastrukturę drogową a po 

pewnym czasie część z obligacji została przekazana na pokrycie deficytu budżetowego. Mówił, 

że ciekawe czy Polski Ład nie zostanie zatrzymany skoro obywatele w wyborach wybrali 

obrońców Polski. Następnie mówił czy nie byłoby korzystniej a może nawet i taniej żeby gmina 

sama robiła projekty pod inwestycje a nie w konwencji zaprojektuj i wybuduj. Poruszył temat 

odpadów. Apelował żeby mieszkańcy sami płacili za śmieci z cmentarzy i prosił o postawienie 

koszy na śmieci przy nieruchomościach gminnych.  

Pani Małgorzata Jóźwiak złożyła życzenia noworoczne oraz świąteczne dla wyznawców 

prawosławia.  

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca zamknęła XLV sesję Rady Gminy Boćki. 

Protokołował: Magdalena Kozłowska 

Przewodniczący Rady Gminy 

Małgorzata Jóźwiak 
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Załącznik Nr 1 do Protokołu  

Sesji Rady Gminy Nr XLV  

z dnia 28 grudnia 2023 roku 

 

  Boćki, dn.: 28.12.2023r.  
1. Głosowanie nad przyjęciem porządku obrad XLV Sesji Rady 
Gminy Boćki  

          GŁOSOWAŁO:  14     

          głosowało ZA: 14     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 0     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Koptewicz Walentyna głosował ZA   

    2 Wiercińska Iwona głosował ZA   

    3 Jurkowicz Marta Anna głosował ZA   

    4 Zawadzki Piotr głosował ZA   

    5 Skomorowski Marek głosował ZA   

    6 Zalewska Katarzyna głosował ZA   

    7 Król Adam głosował ZA   

    8 Piotrowska Krystyna głosował ZA   

    9 Jakimiuk Anatol głosował ZA   

    10 Chmur Eugeniusz głosował ZA   

    11 Matwiejuk Jarosław głosował ZA   

    12 Wierciński Wojciech głosował ZA   

    13 Zambrowski Paweł nie głosował   

    14 Jóźwiak Małgorzata głosował ZA   

    15 Lipiński Zbigniew głosował ZA   
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Załącznik Nr 2 do Protokołu  

Sesji Rady Gminy Nr XLV  

z dnia 28 grudnia 2023 roku  
  Boćki, dn.: 28.12.2023r.  

2. Głosowanie nad przyjęciem protokołu z XLIV Sesji Rady Gminy 
Boćki  

          GŁOSOWAŁO:  14     

          głosowało ZA: 13     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 1     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Koptewicz Walentyna głosował ZA   

    2 Wiercińska Iwona głosował ZA   

    3 Jurkowicz Marta Anna głosował ZA   

    4 Zawadzki Piotr głosował ZA   

    5 Skomorowski Marek głosował ZA   

    6 Zalewska Katarzyna głosował ZA   

    7 Król Adam WSTRZYMAŁ się   

    8 Piotrowska Krystyna głosował ZA   

    9 Jakimiuk Anatol głosował ZA   

    10 Chmur Eugeniusz głosował ZA   

    11 Matwiejuk Jarosław głosował ZA   

    12 Wierciński Wojciech głosował ZA   

    13 Zambrowski Paweł nie głosował   

    14 Jóźwiak Małgorzata głosował ZA   

    15 Lipiński Zbigniew głosował ZA   
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Załącznik Nr 3 do Protokołu  

Sesji Rady Gminy Nr XLV  

z dnia 28 grudnia 2023 roku  
  Boćki, dn.: 28.12.2023r.  

3. Głosowanie nad przyjęciem uchwały w  sprawie zmian w 
budżecie gminy Boćki na rok 2023 

          GŁOSOWAŁO:  14     

          głosowało ZA: 14     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 0     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Koptewicz Walentyna głosował ZA   

    2 Wiercińska Iwona głosował ZA   

    3 Jurkowicz Marta Anna głosował ZA   

    4 Zawadzki Piotr głosował ZA   

    5 Skomorowski Marek głosował ZA   

    6 Zalewska Katarzyna głosował ZA   

    7 Król Adam głosował ZA   

    8 Piotrowska Krystyna głosował ZA   

    9 Jakimiuk Anatol głosował ZA   

    10 Chmur Eugeniusz głosował ZA   

    11 Matwiejuk Jarosław głosował ZA   

    12 Wierciński Wojciech głosował ZA   

    13 Zambrowski Paweł nie głosował   

    14 Jóźwiak Małgorzata głosował ZA   

    15 Lipiński Zbigniew głosował ZA   
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Załącznik Nr 4 do Protokołu  

Sesji Rady Gminy Nr XLV  

z dnia 28 grudnia 2023 roku  
  Boćki, dn.: 28.12.2023r.  

4. Głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Boćki na lata 2024 - 2027 
wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024-2029 

          GŁOSOWAŁO:  14     

          głosowało ZA: 12     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 2     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Koptewicz Walentyna głosował ZA   

    2 Wiercińska Iwona głosował ZA   

    3 Jurkowicz Marta Anna głosował ZA   

    4 Zawadzki Piotr głosował ZA   

    5 Skomorowski Marek głosował ZA   

    6 Zalewska Katarzyna głosował ZA   

    7 Król Adam WSTRZYMAŁ się   

    8 Piotrowska Krystyna WSTRZYMAŁ się   

    9 Jakimiuk Anatol głosował ZA   

    10 Chmur Eugeniusz głosował ZA   

    11 Matwiejuk Jarosław głosował ZA   

    12 Wierciński Wojciech głosował ZA   

    13 Zambrowski Paweł nie głosował   

    14 Jóźwiak Małgorzata głosował ZA   

    15 Lipiński Zbigniew głosował ZA   
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Załącznik Nr 5 do Protokołu  

Sesji Rady Gminy Nr XLV  

z dnia 28 grudnia 2023 roku  
  Boćki, dn.: 28.12.2023r.  

5. Głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy Boćki na rok 2024 

          GŁOSOWAŁO:  14     

          głosowało ZA: 12     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 2     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Koptewicz Walentyna głosował ZA   

    2 Wiercińska Iwona głosował ZA   

    3 Jurkowicz Marta Anna głosował ZA   

    4 Zawadzki Piotr głosował ZA   

    5 Skomorowski Marek głosował ZA   

    6 Zalewska Katarzyna głosował ZA   

    7 Król Adam WSTRZYMAŁ się   

    8 Piotrowska Krystyna WSTRZYMAŁ się   

    9 Jakimiuk Anatol głosował ZA   

    10 Chmur Eugeniusz głosował ZA   

    11 Matwiejuk Jarosław głosował ZA   

    12 Wierciński Wojciech głosował ZA   

    13 Zambrowski Paweł nie głosował   

    14 Jóźwiak Małgorzata głosował ZA   

    15 Lipiński Zbigniew głosował ZA   
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Załącznik Nr 6 do Protokołu  

Sesji Rady Gminy Nr XLV  

z dnia 28 grudnia 2023 roku  
  Boćki, dn.: 28.12.2023r.  

6. Głosowanie nad przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia z 
pomocy społecznej w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego 
w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2024-2028 

          GŁOSOWAŁO:  14     

          głosowało ZA: 14     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 0     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Koptewicz Walentyna głosował ZA   

    2 Wiercińska Iwona głosował ZA   

    3 Jurkowicz Marta Anna głosował ZA   

    4 Zawadzki Piotr głosował ZA   

    5 Skomorowski Marek głosował ZA   

    6 Zalewska Katarzyna głosował ZA   

    7 Król Adam głosował ZA   

    8 Piotrowska Krystyna głosował ZA   

    9 Jakimiuk Anatol głosował ZA   

    10 Chmur Eugeniusz głosował ZA   

    11 Matwiejuk Jarosław głosował ZA   

    12 Wierciński Wojciech głosował ZA   

    13 Zambrowski Paweł nie głosował   

    14 Jóźwiak Małgorzata głosował ZA   

    15 Lipiński Zbigniew głosował ZA   
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Załącznik Nr 7 do Protokołu  

Sesji Rady Gminy Nr XLV  

z dnia 28 grudnia 2023 roku  
  Boćki, dn.: 28.12.2023r.  

7. Głosowanie nad przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku 
celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” ma 
lata 2024-2028 

          GŁOSOWAŁO:  14     

          głosowało ZA: 14     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 0     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Koptewicz Walentyna głosował ZA   

    2 Wiercińska Iwona głosował ZA   

    3 Jurkowicz Marta Anna głosował ZA   

    4 Zawadzki Piotr głosował ZA   

    5 Skomorowski Marek głosował ZA   

    6 Zalewska Katarzyna głosował ZA   

    7 Król Adam głosował ZA   

    8 Piotrowska Krystyna głosował ZA   

    9 Jakimiuk Anatol głosował ZA   

    10 Chmur Eugeniusz głosował ZA   

    11 Matwiejuk Jarosław głosował ZA   

    12 Wierciński Wojciech głosował ZA   

    13 Zambrowski Paweł nie głosował   

    14 Jóźwiak Małgorzata głosował ZA   

    15 Lipiński Zbigniew głosował ZA   

                  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



17 
 

 

Załącznik Nr 8 do Protokołu  

Sesji Rady Gminy Nr XLV  

z dnia 28 grudnia 2023 roku  
  Boćki, dn.: 28.12.2023r.  

8. Głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia planów 
pracy Komisji Rady Gminy Boćki na 2024 rok 

          GŁOSOWAŁO:  14     

          głosowało ZA: 14     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 0     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Koptewicz Walentyna głosował ZA   

    2 Wiercińska Iwona głosował ZA   

    3 Jurkowicz Marta Anna głosował ZA   

    4 Zawadzki Piotr głosował ZA   

    5 Skomorowski Marek głosował ZA   

    6 Zalewska Katarzyna głosował ZA   

    7 Król Adam głosował ZA   

    8 Piotrowska Krystyna głosował ZA   

    9 Jakimiuk Anatol głosował ZA   

    10 Chmur Eugeniusz głosował ZA   

    11 Matwiejuk Jarosław głosował ZA   

    12 Wierciński Wojciech głosował ZA   

    13 Zambrowski Paweł nie głosował   

    14 Jóźwiak Małgorzata głosował ZA   

    15 Lipiński Zbigniew głosował ZA   
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Załącznik Nr 9 do Protokołu  

Sesji Rady Gminy Nr XLV  

z dnia 28 grudnia 2023 roku  
  Boćki, dn.: 28.12.2023r.  

9. Głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie powołania 
zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników do Sądu 
Rejonowego w Bielsku Podlaskim na kadencję 2024-2027 w 
wyborach uzupełniających 

          GŁOSOWAŁO:  14     

          głosowało ZA: 14     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 0     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Koptewicz Walentyna głosował ZA   

    2 Wiercińska Iwona głosował ZA   

    3 Jurkowicz Marta Anna głosował ZA   

    4 Zawadzki Piotr głosował ZA   

    5 Skomorowski Marek głosował ZA   

    6 Zalewska Katarzyna głosował ZA   

    7 Król Adam głosował ZA   

    8 Piotrowska Krystyna głosował ZA   

    9 Jakimiuk Anatol głosował ZA   

    10 Chmur Eugeniusz głosował ZA   

    11 Matwiejuk Jarosław głosował ZA   

    12 Wierciński Wojciech głosował ZA   

    13 Zambrowski Paweł nie głosował   

    14 Jóźwiak Małgorzata głosował ZA   

    15 Lipiński Zbigniew głosował ZA   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



19 
 

 

Załącznik Nr 10 do Protokołu  

Sesji Rady Gminy Nr XLV  

z dnia 28 grudnia 2023 roku  
  Boćki, dn.: 28.12.2023r.  

10. Głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie pokrycia części 
kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 
własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi 

          GŁOSOWAŁO:  14     

          głosowało ZA: 14     

          głosowało PRZECIW: 0     

          WSTRZYMAŁO się: 0     

    LP. Nazwisko i Imię jak głosował   
    1 Koptewicz Walentyna głosował ZA   

    2 Wiercińska Iwona głosował ZA   

    3 Jurkowicz Marta Anna głosował ZA   

    4 Zawadzki Piotr głosował ZA   

    5 Skomorowski Marek głosował ZA   

    6 Zalewska Katarzyna głosował ZA   

    7 Król Adam głosował ZA   

    8 Piotrowska Krystyna głosował ZA   

    9 Jakimiuk Anatol głosował ZA   

    10 Chmur Eugeniusz głosował ZA   

    11 Matwiejuk Jarosław głosował ZA   

    12 Wierciński Wojciech głosował ZA   

    13 Zambrowski Paweł nie głosował   

    14 Jóźwiak Małgorzata głosował ZA   

    15 Lipiński Zbigniew głosował ZA   

                  

                  
 

 

 

 

 

 

 

 


